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EU: Obštrukcie Európskej liekovej agentúry (EMA) v procese registrácie ruskej vakcíny
Sputnik V sú výsledkom zákulisného politického tlaku z prostredia bruselskej byrokracie,
informoval riaditeľ ruskej Služby zahraničnej rozviedky (SVR) Sergej Naryškin
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Na snímke Sergej Naryškin

„Európska lieková agentúra, ktorá schvaľuje registráciu medicínskych preparátov, zdržiava
(schválenie Sputnika V)… Vieme, že toto zdržiavanie je spojené s patričnými signálmi…
Prečo sa to deje? Sú za tým iba príčiny politického charakteru, alebo v tom hrá rolu aj
ekonomický faktor? Na túto otázku si musia odpovedať občania európskych krajín sami…,
my môžeme povedať len toľko, že je to amorálne“, konštatoval Sergej Naryškin.

Euroúnijní byrokrati sa už dávnejšie snažili verejne diskreditovať vakcínu Sputnik V. Osobitne sa
v tomto smere vyznamenal eurokomisár pre vnútorný trh EÚ Thierry Breton, ktorý najprv tvrdil, že
EÚ ruskú vakcínu vôbec nepotrebuje. Neskôr tvrdil, že aj keď EMA Sputnik V schváli, aj tak už príde
neskoro. Ak Sputnik V príde, Thierry Breton si aj tak myslí, že nebude k dispozícii dostatočné
množstvo dávok. Tieto ničím nepodložené verejné vyhlásenia eurokomisára skončili až potom, keď
mu ruskí výrobcovia vakcíny Sputnik V zaslali zdvorilú písomnú žiadosť, aby sa zdržal podobných
nekorektných výrokov.

Podľa zástupcu Expertného inštitútu sociálnych štúdií (EISI) Gleba Kuznecova EMA určite Sputnik
V schváli, no učiní tak až v momente, keď bude európsky trh saturovaný západnými vakcínami.

Potom budú môcť európski politici argumentovať tým, že majú dostatok vakcín a preto nie je
potrebný nákup ruskej vakcíny. Podstatné je, aby sa vakcíne z Ruska neušiel podiel na lukratívnom
európskom trhu, ktorý si nárokuje tzv. „Big Pharma“ západných výrobcov liečiv a vakcín.

Európska lieková agentúra (EMA) na svojej oficiálnej stránke sama priznáva, že až 86 % jej nákladov
financuje formou registračných poplatkov práve „Big Pharma“. Bolo by preto naivné podozrievať



„Big Pharma“ z toho, že by bola zainteresovaná na férovom procese registrácie konkurenčnej
vakcíny, tobôž v rámci inštitúcie, ktorú „Big Pharma“ sama finančne dotuje.


